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HEDENBLADET 10 ÅR!
Glöm inte det medföljande inbetalningskortet!

En härlig sommarbild fotograferad av Henry Magnusson.
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Så blev det 
äntligen 
sommar igen

H e d e n s
byautveckling

D
en har suttit långt inne 
i år, all snö bakom 
s o v r u m s f ö n s t r e t , 
skulle den verkligen 

töa bort i år också? Och skulle 
verkligen björkarna grönska även 
i år.
 Det är alltid lika fascinerande 
att se hur årstiderna växlar, hur 
naturen förändras sakta och 
omärkligt, hur tiden skiftar det vi 
har runt omkring oss. 
 Men så en morgon under min 
sedvanl iga morgonpromenad 
hörde jag den, vårens främste 
kungörare, storspoven. Med sina 
dril lar förkunnar den vårens 
ankomst och med ens väcks själen 
till liv och ögonen öppnas. Och 

då såg jag att ”En vänlig grönskas 
rika dräkt har smyckat dal och 
ängar”, allt är som vanligt. Bara 
väldigt kyligt och gråmulet…

KYLIGT OCH GRÅMULET är 
det också kring den försvarsdebatt 
som återigen tagit ny fart. Som 
vanl ig t har Försvarsmakten 
upptäckt ett svart hål, som vanligt 
kan Överbefälhavaren inget annat 
göra än att lägga ner förband 
och nu verkar Jägarbataljonen i 
Arvidsjaur vara i farozonen. F 21 
i Luleå verkar ha klarat sig med 
ett nödrop den här gången.
 Ä v e n  o m  j a g  l ä m n a t 
Försvarsmakten är jag uppriktigt 
oroad över utveck l ingen av 

vårt försvar. När jag började 
bli medveten om vårt försvar 
räknade vi till 28 brigader, en 
brigad var cirka 5000 man. Idag 
talar man om ett tiotal bataljoner 
(en bataljon är cirka 1000 man) 
i hela landet. Försvarsministern 
meddelar att man för länge sedan 
gett upp tanken på att vi ska 
kunna försvara vårt territorium 
med egna resurser. Jag konstaterar 
att man i Sverige får vältigt lite 
pang för knappt 40 miljarder. 
Fin lands försvarsbudget  är 
bet yd l ig t  mindre ,  c irka 18 
miljarder, och man får avsevärt 
mer för pengarna. I vår familj 
påverkas vi så att äldste sonen 
blivit uttagen som jägarsoldat 
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i Arvidsjaur. Han var oerhört 
stolt över att få göra lumpen på 
ett jägarförband och har tränat 
intensivt för att orka med tjänsten. 
För närvarande vet vi inte vad det 
blir av utbildningen på gamla K 4, 
vi hoppas åtminstone att han kan 
bli en i den sista Arvidsjaurskullen 
som utbildas. Själv har jag sett 
fram emot ett anhörigbesök i 
Arvidsjaur under besöksdagarna. 

DET ÄR GLÄDJANDE ATT 
företagarklimatet i Boden är så 
gott. Visst är det positivt med 
stora off entliga arbetsgivare och i 
många, många år har Boden förlitat 
sig på Försvaret, Centrallasarettet, 
SJ med f lera. Tyvärr har vi sett 
dem försvinna el ler krympa 
ihop, en efter en. Jag vill ge en 
eloge till vår kommunledning 
som målmedvetet gynnat ett 
småföretagarklimat i kommunen. 
Exempelvis upptäckte jag en 
morgon att vi har stadsbussar 
som går på biogas som är 
bodenproducerad, det är inte illa. 
Dä re mot  va r  de t  i l l a  a t t 

kommunens offert ti l l Luleå 
angående sophantering var så illa 
utformad att luleåsoporna måste 
åka ända ner till Umeå för att 
förbrännas. Ska vi vara trovärdiga 
i vårt miljötänkande måste vi helt 
enkelt bli bättre i det vi gör, var 
och en på sitt håll.

NÅGOT SOM INTE är bra 
är återvinningsstationen vid 
gamla ICA Heden. Vi som bor 
i området måste bli bättre på 
vad vi slänger i containrarna, 
jag har sett gamla stekpannor, 
aluminiumkastruller, extraljus till 
bilar mm. Det ska inte slängas där! 
Kommunen å andra sidan måste 
bli bättre på att hålla containrarna 
tomma, allt för ofta är det någon 
container som 
“ s v ä m m a r 
ö v e r ” .  N ä r 
snön  t i n a d e 
u nd a n i  vå r 
var det ingen 
vacker syn vid 

återvinningsstationen. Vi måste 
helt enkelt bli bättre för att 
ta gemensamt ansvar för de 
funktioner som vi delar med 
andra. 

TILL HÖSTEN SKA JAG gå 
skola i Uppsala. Jag hoppas kunna 
fortsätta att skriva i Hedenbladet 
även i fortsättningen, men säker 
är jag inte. Jag önskar mina läsare 
en riktigt trevlig sommar!

Med varma hälsningar
Ivar Sundström

   
Är vi vuxna bra 

förebilder då vi tillåter 
återvinningsstationerna 

se ut så här?
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H
e de n s  IF  s t a r t a r 
n y  s e k t i o n  f ö r 
funktionshindrade!
F o t b o l l s k l u b b e n 

Hedens IF i Boden firar i år 80-
årsjubi leum. Under t idernas 
gång har ett f lertal sektioner 
funnits i föreningen. Gymnastik, 
H u s m o d e r s g y m n a s t i k , 
Ungdomsklubben Olympia där 
förövrigt dagens kommunalråd 
Olle Lindström var ordförande 
på 50-talet. En sektion för dans, 
längdskidåkning och varpa har 
också funnits.

NU UNDER JUBILEUMSÅRET 
som kulminerar med en match 
mot TV-laget den 7/8 bildar 
föreningen en helt ny sektion för 
att kunna erbjuda sportutövning 
för ungdom och ä ldre med 
funktionsnedsättningar. Detta 
för att kunna erbjuda även de att 
få komma ut i idrottsvärldens 
gemenskap.

SUSANNE FLODSTRÖM , 
nyvald in i styrelsen för Hedens 
IF hade inför årsmötet lämnat in 
en motion, som sedan fastställdes 
vid ett efterföljande styrelsemöte.
-Vad jag förstår blir vi första 
idrottsk lubben i  länet,  som 
kommer at t  kunna erbjuda 

människor med olika grader 
av  f u n k t ion sne d s ä t t n i n g a r 
aktiviteter, säger ordförande Eilert 
Gezelius, som själv lider av en 
form av funktionshinder.
 Susanne brinner varmt för 
ämnet och kommer att vara 
sektionsledare. Hon är tillika 
ordförande i RMT (Riksförbundet 
för  Mag -och Tarmsjuka i 
Norrbotten samt sekreterare 
i  H S O  ( H a n d i k a p p a d e s 
Samarbetsorgan).
-Bättre lämpad att leda den här 
sektionen än Susanne får man 
leta efter. Vi skall nu snarast 
undersöka vilka praktiska hinder 
vi måste bygga bort, kommenterar 

Ny sektion i 
Hedens IF
TEXT EILERT GEZELIUS

klubbens ordförande.
HEDENS IF ÅTERKOMMER 
längre fram med en handlingsplan 
på hur arbetet skall bedrivas. 
Första stenen är nu lagd för 
att kunna bredda utbudet av 
aktiviteter så att fler få ta del av 
den härliga idrottsgemenskapen.

FÖR VIDARE kommentarer, 
om det behövs, ställer sig Eilert 
Gezelius och Susanne Flodström 
till förfogande. Eilert kan nås på 
0921-651 63 eller 070-228 45 34. 
Susanne på 0921-65977 eller 070-
6221258 

Anmälan till Ragnar Nyström 65589.

Vi önskar trevlig 
sommar till alla 

läsare!HEDENS BYALAG

Surströmming 23/8 
Hedgården



HEDEN   5   BLADET

Årsmöte med val av ny styrelse
TEXT OCH FOTO PEDER BERGQUIST

D
en 6 april genomförde Hedens 
byaut ve c k l i ng s före n i ng  s i t t 
årsmöte. 13 medlemmar hade 
samlats. Detta blev också det sista 

årsmötet med Harry Hannu som ordförande. 
Harry avtackades liksom Elin Järnberg, 
Elisabeth Wanhaniemi och Ivar Sundström 
som varit styrelseledamöter. Arne Lindgren 
avtackades också efter 10 år som revisor.

TILL NY ORDFÖRANDE valdes Månica 
Brännström. Nya styrelseledamöter blev 
Patrik Björklund, Helen Söderström, Lena 
Engvall och Henry Magnusson.

UNGDOMSSTIPENDIAT år 2008 blev 
Anton Niemi. Han har gjort sig väl förtjänt av 
detta genom sna insatser på GoCart banan.

UNDER ÅRSMÖTET fördes en bred 
diskussion om viktiga framtidsfrågor. 
Föreningens kärnfrågor lyftes fram. 
Kärnfrågorna är samverkan i bygden, 
Hedenbladet och landsbygdsfrågor. Föreningen 
försöker påverka landsbygdsfrågorna genom 
Bodens landsbygdsråd. Under året kommer 
föreningen att uppmärksamma att Hedenbladet 
fyller 10 år.

Den nya styrelsen: Patrik Björklund, Lena Engvall, 
Carina Andersén, Månica Brännström och Britt-Inger 
Pettersson. På kortet saknas Henry Magnusson och 

Helen Söderström.

Avgående ordförande Harry Hannu med 
stipendiaten Anton Niemi.
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MIKAELSKYRKAN
SOMMAREN 2008

 
FÖR KONTAKT: 

MONICA (PEDAGOG) 65950, ÅSA 
(DIAKON) 65951, LENA (KANTOR) 

65960, KRISTINA (HUSMOR) 65969.ÖVERLULEÅ FÖRSAMLING

Från och med vecka 37:

Måndagar Måndagsträffen kl.   
  12.00

Tisdagar Liten och stor kl. 13-15
  Sång, lek, pyssel och fika  
  för vuxna och barn från 0  
  år.

Torsdagar ”Efter plugget” kl.   
  14.30-16.30 Kör, pyssel   
  och fika, 7-12 år.

  ”Draget” kl. 17.30-18.30
  Sång, lek och pyssel från  
  4-6 år.
 
  Exodus kl. 19.00
  Damkör under ledning av   
  Lena Engvall.

Söndagar Gudstjänst kl. 18.00

För närmare information om grupper 
gudstjänster, se annonsbladet, 
predikoturer eller ring 18985.

Nu är 
sommaren 

här och 
vårtermin är 

slut. Sommaren stundar 
med allt vad det innebär 
av konfirmandläger och 

sommarkyrkor. I slutet av 
sommaren vecka 34 kommer 
vi ha att ha sommarkul på 

Mikaelskyrkan, det vänder sig 
till barn från 7 år till 12 år.

Till hösten kommer vi 
fortsätta med våra lek och 

musikgudstjänster.
En annan nyhet från och med 

hösten är att vi kommer att 
starta upp en ”efterplugget” 

grupp som kommer att 
innehålla både kör och pyssel. 
Gruppen startar kl 14.30 och 

då börjar vi med att fika för att 
sedan sjunga och pyssla.

Trevlig sommar önskar vi på 
Mikaelskyrkan!

Välkommen till 
Mikaelskyrkan!
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Ni som döpt era barn i Mikaelskyrkan men inte varit med i Hedenbladet; 
skicka in en bild så kommer ni med i nästa nummer! Uppge dopdatum 

och namn på dom som är med på bilden. Skicka till:
peder.bergqvist@egonet.se

6 april 2008
Kusindop

Ida Linnea Sophie med pappa Erik, mamma 
Annelie. 

Li Linnea med mamma Jenny. 
Storasyskon: Klara och Moa.

2 mars 2008
Zeb Renberg

Pappa Peder Boström, mamma 
Linda Renberg, storebror Oliver.

15 december 2007
Ida Elina heter dopbarnet.

  Pappa heter Anders och ingenting annat. 
Syskonen heter Jesper och Emelie, mamma 

Veronika.

Hedenbladet ber så 
hemskt mycket om 
ursäkt för dom felaktiga 
namnuppgifterna i förra 
numret. Här till vänster 
skall de rätta namnen 
finnas.
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V
i  f rån Hedenbladet 
fick äran att göra en 
interv ju med en av 
Hedenskolans kända 

profiler. De f lesta som bor i 
Hedenbladets upptagningsområde 
känner till Stina Elming på cykel 
oavsett väder och vind. 

STINA ÄR FÖDD OCH 
uppvuxen i Jokkmokk. Så länge vi 
kan minnas har hon och Ulf bott i 
Heden mitt emot skolan där Stina 
även arbetade som lärare. De har 
en dotter som heter Emma Klara 
och en son som heter Hubert som 
båda har gått på Hedenskolan. 
Undra hur det var att ha mamma 
både på skolan och hemma? 

SIN ENERGI TROR STINA att 
hon har fått i och med sin födsel. 
Hon vägrade komma ut och blev 
uttagen med hjälp av sugklocka. 
Hon var död vid födseln och 
för att få igång hjärtat fick hon 
växelbad, det innebär omväxlande 
varmt- och kallt vatten, hon blev 
även slagen till andningen kom 
igång. Så Stina menar att med en 
sådan förlossning kan man inte bli 
annat än full av energi. 

SIN CYKELBANA BÖRJADE 
Stina vid fyra och ett halvt 
års ålder, idag är hon 71 och 
c yk la r  for t fa ra nde .  Cyke ln 
är för henne i första hand ett 
fortskaffningsmedel. I Stinas 
barndom cyklade alla i hennes 
närhet och det blev ett sätt att 
ta sig fram. Att hon får bra 
kondition, frisk luft och sparar 
miljön är också en bra bonus. Hon 
berättar även om att hon mellan 
punkt a och b får fri/egen tid för 
reflektion.
 På  s o m r a r n a  s a m l a s  6 
– 8 tjejkollegor för att cykla 
tillsammans i en vecka. Bland 
annat har de cyklat i Örebro, 
Skåne, Småland, Västra Götaland, 

K a l i x  och även hemmav id . 
Nu i sommar den 14/6 vänds 
framhjulen mot Piteå. Så att cykla 
är för Stina ett rent nöje.

IDAG ÄR STINA EN GLAD 
pensionär men vägen dit har 
varit lång. Hon har arbetat som 
småskol lärarinna, lärare och 
skolledare/rektor. Till hennes 
lycka fick hon sluta sin karriär som 
högstadielärare. Stina berömmer 
dessa barn och säger att de var 
drömungdomar. 

ENLIGT OSS HADE STINA en 
modern pedagogik. Hon berättade 
bland annat om ett dockskåp med 
avtagbart tak som användes under 
matematiklektionerna. Barnen 
fick räkna ut tapetåtgång och pris 
på ett naturligt sätt. Stina bakade 
också många gånger med barnen 
så att de på ett enkelt sätt fick 
lära sig mått och kostnad. Hon 
kunde även utan att hon visste 
det fostra barnen och lära dem 
empati, för granne med henne 
bodde en gammal tant och farbror 
med problem att få hem sin mat 
från skolmatsalen. Stina med 
hjärtat på rätta stället frågade sin 
klass om de kunde hjälpa tant och 
farbror med det vilket de gjorde 
i ett par år. Barnen fick på detta 
sätt en naturlig kontakt med den 
äldre generationen, deras liv och 
dessutom fick de lära sig att ta 
ansvar.  

FÖR STINA HAR DET aldrig 
varit något problem med att bo 
så nära skolan där hon arbetat. 
Hon tycker snarare att det har 
varit skönt då kolleger och elever 
kunnat komma då de behövt. 
Stina har aldrig på något sätt känt 
sig störd av närheten till skolan. 
Hon tycker snarare att det är 
härligt med liv och rörelse.

ENERGIN ÄR ETT genomgående 

Madame Ihop
Vi vill härmed ta 
död på en gammal 
myt. Stina Elming 
har inte cyklat till 
Skogså vintertid.
TEXT MÅNICA BRÄNNSTRÖM 

OCH ANITHA WIKSTRÖM 

BILD STINAS ARKIV

Full av energi i oktober 2005.
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Madame Ihop

Alice Tegnérs son Torsten Tegner propagerade mycket för motion och 
sade att han mådde bäst när ”jag har cykeln under mig, russinen i mig 
och solen ovanför mig”. Stämmer ganska bra på Stina.

tema då vi tänker på Stina. 
Numera är hon aktiv inom Röda 
korset, Naturskyddsföreningen 
och Forskarföreningen. Inom 
Röda korset är hon simlärare 
två gånger i veckan för vuxna 
invandrare. Det är där hon har 
fått smeknamnet Madam Ihop 
för sina höga rop ”benen ut och 
ihop”. Stina berättar att dessa 

bad har varit bra även för henne 
och hennes make Ulf, det har 
lett till kamratskap. I de andra 
föreningarna syr,  bakar och 
cyklar ut med tidningen. Hon 
har även bakat tillsammans med 
invandrarbarn på Tallboskolan 
och tag it med gamlingar på 
promenad.

VI HADE INGEN LUST att gå 
hem. Stina har en berättarteknik 
och en humor som vi inte var 
förberedda på .  Bland annat 
berättade hon en sann historia 
som innehöll en dyr Cognac, 
en förmiddag på Hedenskolan 
vilka hade kunnat sluta med 
stora rubriker. Om ni vill stilla er 



BLI 
MEDLEM! 
och se till att HEDENBLADET 
kan leva vidare! 
Vi behöver ditt stöd!
Tack alla ni företagare som stöder tidningen med era 
annonser. Vi behöver ert stöd och eftersom tidningen kostar 
ungefär 10.000:-/nr behöver vi ännu fler nya annonsörer.

Medlemsavgiften i Hedens byautvecklingsförening är 50:-/år för enskild och 

100:-/år för familj. Bankgironummer: 5244-7802. 

Hedens byautvecklingsförenings styrelse
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He d e n s
byautveckling

En gripande 
dödsannons 
från en 
prövad familj 
i Heden för 
över 120 år 
sedan.
Denna 
dödsannons 
fanns urklippt 
och sparad 
i Gustav 
Bergströms 
hem.
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ÅRETS HÄNDELSE 2008!

Hedens IF firar i år sitt 80-årsjubileum.
Torsdagen den 7/8 är den officiella 
jubileumsdagen. Det firar vi på bästa sätt 
med en Fotbollsmatch mellan Hedens IF 
och TV-laget fyllt med kändisar, gamla 
fotbollslegender och andra namnkunniga.
 
Matcharena är Nya arenan på Ing 3:s gamla 
område. Matchen börjar kl 19.00 men under 
hela eftermiddagen sker olika evenemang 
med Rallybilar, motorcyklar, flyguppvisning, 
godisbombning mm. Detaljprogram kommer 
senare.

BOKA IN 7/8 i din kalender. Det blir en dag 
utöver det vanliga!

Styrelsen Hedens IF

FOTBOLLSSKOLA
15-21 JUNI 2008

HEDENS I F  kom me r  a t t 
arrangera Fotbollsskola på sin 
egen anläggning direkt efter det 
att skolan slutar. Fotbollsskolanär 
till för såväl pojkar som f lickor 
födda 1995 till 2002. Maximerat 
antal  är 100 personer, så först till 
kvarn gäller.

Priser 350: -/ deltagare i detta 
i ng å r  T-sh i r t ,  fotbol l  och 
vattenf laska plus fotbollsträning 
förstås.

Det kommer att fi nnas möjlighet 
att köpa hamburgare, varmkorv  
och läsk under lunchtid samtliga 
dagar. Hamburgare med läsk 
kostar 30:-, varmkorv 10:-.

VÄLKOMNA till Hedens IF  

Hedens IF möter TV-laget den 7/8.
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D
et sker en utveckling 
på  boe ndes id a n  i 
He d nore t .  Unde r 
de senaste åren har 

flera nya hus byggts och familjer 
flyttat till permanentboende. En 
god förutsättning för detta är att 
kommunen förlängt sitt VA-nät 
til l området. Utmärkande för 
området är den fina miljön, det 
vattennära boendet längs med 
Luleå älv och att det är mindre än 
10 km till Bodens centrum.

I OMRÅDET FINNS NU 10 
fasta hushåll. Samtidigt har en del 
fritidshus bytt ägare, rustats upp 
och byggts till. För att verkligen 
se kvaliteterna i området bör man 
nog åka ner till stugorna. 

VARFÖR HAR NI FLYTTAT till 
Hednoret? Här är några svar från 
de senaste nybyggarna:

- Det har alltid varit en dröm att 
f lytta hit, säger Tomas Nilsson-
Lång, som tillsammans med sin 
hustru Lena bosatte sig här 2007. 
Det är en livsnjutning att bo här, 
fortsätter Tomas. Vi stiger upp 
tidigt om morgnarna och njuter 
av vattnet, naturen och fåglarna 
– och så är det så lugnt och skönt 
här. Stockholm har sitt Lidingö 
och Boden har Hednoret, avslutar 
Tomas.
- För det fina läget, naturen, djur- 
och fågellivet - och livskvalitén, 
säger Lars-Aarne Nilsson, som 
bosatte sig här tillsammans med 
sin hustru Eija Bergenstråhle 
2006. Om man inte är deprimerad 
då man kommer hit så blir man det 
inte här, är hans hälsofrämjande 
slutsats. 
- Jag är uppväxt i Hednoret, 
säger Michael Sundberg, som 
tillsammans med sin Eva f lyttar 
in  i  område t  unde r  20 0 8 . 
Betydelseful lt för oss är att 
andra redan bor här och att vi 

Inflyttningsvåg 
i Hednoret 
TEXT OCH BILD LARS-AARNE NILSSON

Tomas Nilsson-Lång framför sitt och brodern 
Rolfs hus till höger.

Michael och Eva Sundbergs ställe.

Lars-Aarne och  Eija Bergenstråhles hus.
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Börje Johanssons hus.

Höstbild från 
Hednoret.

Till våren i 
Hednoret hör 

svanarnas 
ankomst. 

Foto: Lennart 
Wikström.

f åt t  kommuna lt  VA. 
Barnen är utflugna och vi 
uppskattar miljön, vattnet 
och livskvalitén – och sen 
har vi bara ett ställe att 
sköta om, säger Michael.
- Jag köpte mitt ställe -
86 och har velat bosätta 
mig här sen dess, säger 
Börje Jonsson, som bor 
här sedan 2004. När sen 
kommunen började bevilja 
bygglov och drog VA hit 
blev det möjligt. Det bästa 
jag någonsin har gjort är 
att f lytta hit, säger Börje 
med ett belåtet leende.
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På Långberget 
första maj!

TEXT PEDER BERGQUIST BILD LENNART WIKSTRÖM

Brandkåren i  Heden. Är det någon som känner t i l l 
något om detta? Foto: Gustav Bergström. Mejla in till 
hedensby@spray.se eller lämna i Hedgårdens brevlåda.

Sångkören Exodus sjöng denna rekordtidiga gökotta.
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HISTORIA
Här krusas inga bönder. 

En man sitter hemma och kollar 
på sport på tv när hans fru 
frågar:
- Kan du fixa lampan i hallen?
Han tittar snett på henne och 
säger
- Ser jag ut som en elektriker?
Men kan du fixa kylen då?
- Laga kylen? Ser jag ut som en 
kylmontör?
- Jaha, men du kan väl åtminstone 
fixa trappstegen vid ytterdörren?

Han svarar:
- Jag är verkligen ingen snickare och 
fixar inga trappsteg! Ser jag ut som 
det står Järnia i pannan på mig? Jag 
har fått nog. Jag går till puben. Han 
går til puben och dricker några 
timmar och börjar få skuldkänslor 
och bestämmer sig för att gå hem 
och laga de trasiga sakerna.

När han kommer hem märker han 
att trappsteget är lagat, lampa i 
hallen fungerar och kylskåpsdörren 
är hel.

- Älskling, hur har det här gått 
till?
- Tja, efter att du hade gått satte 
jag mig på trappan och grät lite. 
Just då passerade en ung man 
och frågade vad som var fel. Och 
jag sade som det var. Han erbjöd 
sig att fixa alla sakerna om jag 
antingen hade sex med honom 
eller bakade en kaka.
- Jaha sa mannen: vad blev det för 
sorts kaka då?
- Men hallå. Ser jag ut som en 
konditor, va?

Från vänster: Bosse Lövgren, Gun-Mari Lövgren, 
Elisabeth Carlsén, Margareta Nyström, Ragnar Nyström.

Från vänster: Stig Larsson, Anders Enberg och Hans Enberg.

S
om traditionen påbjuder 
blev det  även i  år 
gökotta på Långberget. 
Eftersom gökotta alltid 

firas på Kristi himmelsfärds dag 
så varierar dess datum. I år inföll 
påsken tidigt vilket medförde att 
även Kristi himmelsfärds dag blev 
tidig. I år inföll den redan första 
maj. Tidigare än så kan den inte 
infalla.

SOM BILDERNA avslöjar var det 
ganska mycket snö kvar. Vi kunde 
inte vara där vi brukade vara utan 
fick hålla till på parkeringen. Trots 
det tidiga datumet och vädret 
hade ett drygt trettiotal personer 
samlats till gökotta. Kören Exodus 
sjöng. Jag försökte säga något om 
hur finurligt det är ordnat med 
vår trådlösa kontakt med Gud. 
Tillsammans sjöng vi två psalmer. 
Vi hann fika, grilla korv och prata 
en stund innnan det var dags att 
bryta upp.

NÄSTA ÅR INFALLER Kristi 
himmelsfärd den 21 maj. Då 
hoppas vi på att ännu fler tar 
tillfället att komma upp på 
Långberget. Då kommer det att 
vara både varmare och grönare 
än det var i år. Så mycket kan jag 
lova.
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Boden 
på 
kartan

J
ag har sökt upp en av 
dessa bodensare, Anders 
Norman i Trångfors, för 
att få veta hur det var. 

HAN BESKRIVER veckorna 
i Körslaget som en ”nära döden-
upplevelse”. Det var ett intensivt 
tempo, dels med resorna til l 
Stockholm, men också tiden 
hemma i Boden. Under veckan 
skull nämligen nästa veckas bidrag 
tränas in. Anders, som är bas, 
förklarar att basstämman vanligen 
ligger ganska nära grundtonen. 
De arrangemang de hade att 
lära sig under Körslaget var inte 
så utan man fick sjunga ganska 
högt i sin stämma. Därför var det 
ett hårt arbete att få låtarna att 

”sitta”. Det är förståeligt att det 
var arbetsamt att slita så i åtta 
veckor. 

ANDERS MED SINA 64 år 
var definitivt äldst i bodenkören 
men han verkar ha trivts bra i det 
ungdomliga sällskapet. Jag förstår 
att Boden är en musikstad som kan 
spotta fram talanger på löpande 
band, av vilka några varit med 
i Team Brolle. Anders nämner 
Jenny Lindblom, Linnea Bäcklund 
och så Andreas Forsman, killen 
med det blåa håret. Anders talar 
i berömmande ordalag om den 
kommunala musikskolan och hur 
betydelsefull den är när det gäller 
att utveckla talanger. 

ANDERS BERÄTTAR ATT 
hans första möte med Brolle, 
som då var Brolle Jr, var under 
ett körframträdande 2000 eller 
2001. Anders berättar att Brolle 
är en ödmjuk kille som ”ser alla 
människor” och som inte har 
glömt sitt ursprung. Det speglas 
t.ex. i texten till en av hans låtar, 
han skriver: ”Jag är född i en liten 
by.” Artistlivet har alltså inte gjort 
honom till en diva.

I BÖRJAN, berättar Anders, fick 
han tigga till sig en banderoll i 
kommunhuset för att göra reklam 
för Boden under framträdandena. 
Under finalframträdandet var 
det 70-80 bodensare i publiken. 
Kommunalrådet Olle Lindström 
var själv på plats och han lär inte 

Boden på kartan. Få bodensare har undgått att Boden varit 
representerat i TV 4 satsning Körslaget. Programidén är kanske 
lite märklig, det går ut på några körer ska tävla i musik. 
Bodensonen Brolle (Kjell Wallmark) fick uppdraget att plocka 
ut 20 sångare som skulle representera Boden under tävlingens 
gång. Team Brolle, som kören kallades, lyckades väl, man 
hamnade på en mycket hedrande andraplats.
TEXT IVAR SUNDSTRÖM BILD ANDREAS SUNDSTRÖM



HEDEN   17   BLADET

Boden 
på 
kartan

ha sett missbelåten ut när Team 
Brolle kom på andra plats.

VANN DÅ RÄTT KÖR, är den 
oundvikliga frågan? Anders menar 
att man inte kan tävla i musik, 
kören från Mora, Team Cans 
under ledning av hårdrockaren 
Joacim Cans, verkar ha gått hem 
i sofforna, trots långt hår, kedjor 
och nitar i kläderna.
 Anders tyckte att de framförde 
sin finallåt så att det knottrade sig 
i skinnet men att deras egen Think 
inte var fy skam den heller.

VI GRATULERAR Team Brolle 
till en hedrande andraplats och 
att de gett Boden en massa positiv 
uppmärksamhet i hela Sverige.

Anders Norman hemma i köket med 
“Vårtjutet -03” inramat.
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Bakom ryggen händer det saker i hockeyrinken. Se 
experimentet på nästa sida Foto: Dyveke Hedström

Tänk om vi kunnat trycka denna bild i färg! Här värmer sig 
fyra flickor vid brasan.  Foto: Dyveke Hedström.
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Lennart Wikström fotograferade dessa 
personer vid majbrasan på Hedens 

badplats.

Experiment med smällare är mycket 
farligare än man kan föreställa sig. Foto: 
Dyveke Hedström.

Valborgsmässoaftonbilder 
från Heden och Trångfors
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NAMN: Tania Ospino, 35 år.
FAMILJ: Sambo Christer och 
barnen Sandra 7 år och Oliver 4 
år.
INTRESSEN: Barnen, umgås 
med vänner, läsa böcker, långa 
promenader. 

T
ania föddes i Colombia 
för snart 36 år sedan. 
1985 flyttade hon med 
sin mamma och syskon 

till Stockholm. Det var ingen 
lätt omställning att f lytta till 
Sverige som tonåring. Förutom 
grundskola g ick hon också 
vårdlinje i två år. 

1990 VAR DET DAGS för 
ännu en stor omställning. Det 
var dags för en flytt, denna gång 
till Boden och hon började jobba 
som undersköterska. Tania kände 
inte att hon hade hittat rätt i sitt 
yrkesval och började istället läsa 
till lärare i Umeå, med bla. spanska 
och historia. Därefter föddes 
barnen. Under mammaledigheten 
med Oliver började hon att läsa 
till specialpedagog på distans. 
Nu me r a  jobba r  Ta n i a  på 
Korpenskolan som spansklärare 
och specialpedagog. 

ÅRET 2007 VÄCKTES tanken 
att ta kontakt med en annan 
skola för elevutbyte. Eleverna var 
inte svårflörtade och i april åkte 
två lärare och två elever till norra 
Spanien (Oviedo) i en vecka. 

Syftet är att få ta del av språket 
och elevernas vardag i den spanska 
skolan. Tania hade sen tidigare 
knutit kontakter i Spanien och 
målet just nu är att spara pengar 
för att hela klassen ska kunna åka 
till Spanien nästa år. 

TANIA SER DET SOM 
berikande att leva i två kulturer. 
Hon menar också att livet blir 

Tania i Trångfors med 
rötterna i Colombia

som man gör det till. Att inte 
vara rädd för det som kan verka 
främmande. 

EFTER SKOLAVSLUTNINGEN 
åker Tania med sina barn till 
Colombia efter 21 år. Det är 
en resa som hon ser fram emot. 
Hon har släkt som hon inte har 
träffat på många år och vet att det 
kommer att bli känslosamt. 

TEXT OCH BILD DYVEKE HEDSTRÖM
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Hej.
Jag råkade av en ren tillfällighet surfa in på Hedenbladet nr 1 år 2005. 
Trodde det hade med Heden i Göteborg att göra och blev mycket förvånad 
när jag fi ck se en artikel om min mycket gode vän och kollega, Christer 
Svenblad. Vi var kurskompisar i Flygvapnet och jag var med där uppe vid 
fält 32 när haveriet inträff ade och minns det som igår.
Med vänlig hälsning
Lars Hallberg
Sigtuna

Hej!
Jag har läst tidningen Hedenbladet i fl era år och försöker i övrigt att följa 
med vad som händer i vårt område.
 Jag vet inte hur mycket ni har skrivit om Hednoret under tio 
års tid men har kunnat konstatera att det har hänt en hel del här de 
senaste åren. Vi har fått fl er permanent boende människor här, och det 
har byggts. Bröderna Rolf och Tomas Nilsson har byggt och fl yttat hit, 
Börje Jonsson likaså (Bertil Ahlman?) liksom några till bor permanent i 
samma område.
 Där vi nu bor permanent (vid Djupbäcken) i ett nytt hus har även 
Michael Sundberg och Lars-Olov Larsson byggt nya stugor (även om de 
inte bor här permanent).
 Kommunen har de senaste åren byggt VA-ledningar till norr om 
Djupbäcken, BENAB har dragit om elledningar, hastighetsgränsen har 
sänkts till 70 mm.
 Allt detta tycker jag visar på en positiv utveckling i 
Hednoretområdet, även om vi inte fått hit fl er företag. Detta är något 
som jag tycker att Hedenbladet kanske kunde uppmärksamma.
 Då det gäller Hednorets historia (även Hedens) fi nns det en person 
som kan väldigt mycket, nämligen Lars-Olov Larsson.
Hälsningar!
Lars-Aarne Nilsson
Hednoret

Mötesplatsen!
Kontakta oss på hedensby@spray.se

Här är läsarnas 
mötesplats. Skicka in mejl 

till oss!

e n s
byautvecklingbyautveckling
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Vilka personer är med på denna bild utanför gamla Hedenskolan? 
Foto: Gustav Bergström. Lämna svar till hedensby@spray.se eller 
i Hedgårdens brevlåda.
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I Svenska 
samhällen 
kan vi läsa att 
år 1943 var 

Olof Artur Larsson 
ägare av Heden 
6:17.

UR 
VIGSELBOKEN:
Arbetare Olof Artur Larsson 
(född 6/8 1894 i Heden) gifte 
sig med pigan Ebba Eugenia 
Sundström (född 23/6 1900 i 
Heden) den 2 januari 1921.
 Brudens far var 
torparen Johan Oskar 
Sundström från Heden N:o 
12.

I SANDBYN, s. 195, kan 
man läsa mer om Olof 
Artur Larsson. Hans far var 
Johan Olof Larsson och 
modern var Hilma Maria 
Olofsdotter. Hans farfar var 
Lars Olof Olofsson (född 
8/3 1840 på Heden N:o 
8 “Oll”. Hans farmor var 
Maja Lisa Nyström (född 
8/11 1840 på Heden N:o 1 
“Perols”. Hans farfars far var 
Olaus Olofsson (född 23/6 
1803 på Heden N:o 8). Hans 
farfars mor var Brita Cajsa 
Jönsdotter (född 16/3 1805 på 
Heden N:o 1 “Perols”.

Lars Sundström, Heden N:o 1, 
15 maj 2008.

HEDEN 6:17
ÄGARE: JON SENBOM OCH MARI 

ROSENQVIST, SMARAGDVÄGEN 17

Här syns den nya gården från fram- och baksidan. 
Enligt uppgift revs den gamla gården för ungefär 

30 år sedan.



Bodens Energi vill 
tacka alla för att 
ni visat förståelse 
för de olägenheter 
som utbyggnaden av 
fjärrvärmen förorsakat.

Vi önskar alla kunder 
en forsatt skön och 
varm sommar.

Tre goda skäl för dig att 

välja fjärrvärme:

• Du får en installation med lång livslängd och minimalt underhåll

• Du bidrar till bättre miljö både lokalt och globalt

• Du får mer pengar över till annat 

Beställ idag

Intresset för fjärrvärme är stort. Det märkte vi när vi inventerade intresset i 

olika delar av Boden för ett år sedan. Vi fick starkt gensvar här från Heden 

och i dagarna har vi tagit första spadtaget i schaktarbetet. 

För dig som behövt fundera lite extra länge har vi goda nyheter. Ring in din 

beställning nu så justerar vi vår byggplan och inkluderar dig med. Vi vill ju 

gärna att alla ska få ta del av fördelarna med fjärrvärme. 

Vid frågor kontakta Anneli Nilsson Bodens Energi: 0921-621 73


